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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 1 de desembre de 2015 

Horari: de les 19 h 35 min a les 21 h 05 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Annerose Bloss Geb Bantel, regidora (P.P.) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (CDC) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 4a tinent d’alcalde (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 
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Assisteix a la sessió l’Interventor accidental de Fons, Sr. Oriol Rivera Bertran. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 29 

d’octubre de 2015. 

2.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària celebrada el dia 25 

de novembre de 2015. 

3.- Proposta de l’Alcaldia sobre adjudicació del contracte de l’obra del projecte 

executiu de l’equipament sociocultural situat als carrers Santa Madrona, 10, 12, 

14, i Santa Teresa, 7 d’Alella. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit 

núm. 21/2015. 

5.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació del Pressupost General de l’Ajuntament 

per a l’exercici 2016. 

6.- Moció del grup municipal d’ERC-SxA-AM en suport a la Resolució 1/XI del 

Parlament de Catalunya sobre l’inici del procés polític a Catalunya com a 

conseqüència dels resultats electorals del 27 de setembre de 2015. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 1 de desembre de dos mil quinze, essent les 19 hores 35 minuts, 

a la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 
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1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 29 D’OCTUBRE DE 2015.- El regidor Sr. Font manifesta que a les pàgines números 

169, línies 3, 6 i 17, allà on diu “heat speech” hauria de dir “hate speech”; i a la pàgina 

179, a la línia 14, allà on diu “com a monitor de l’esplai” hauria de dir “com a exmonitor 

de l’esplai”. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que a la pàgina 158, a la línia 23, allà on diu 

“bonificació de 100€” hauria de dir “bonificació del 100%”. 

 

 

La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 29 

d’octubre de 2015, la qual  s’aprova per unanimitat amb les esmenes formulades per la 

tinent d’alcalde Sra. Vilaró i el regidor Sr. Font. 

 

 

2.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 

CELEBRADA EL DIA 25 DE NOVEMBRE DE 2015.- La Presidència sotmet a votació 

l’aprovació de l’acta de la sessió extraordinària de 25 de novembre de 2015, la qual  

s’aprova per unanimitat. 

 

 

3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DE L’OBRA DEL 

PROJECTE EXECUTIU DE L’EQUIPAMENT SOCIOCULTURAL SITUAT ALS CARRERS SANTA 

MADRONA, 10, 12, 14, I SANTA TERESA, 7 D’ALELLA.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 



4 

 

“Vist l’expedient de contractació de les obres del Projecte executiu de l’equipament 

sociocultural situat als carrers Santa Madrona, 10, 12, i 14, i Santa Teresa 7 

d’Alella, expedient 101/15, tramitat de forma urgent i procediment obert. 

 

Vistes les actes de la Mesa de Contractació, de dates 27/10/2015 i la del 

3/11/2015, per la qual es proposa l’adjudicació del contracte a XAVIER ALSINA, 

S.A., amb CIF A17228131 per ser l’oferta més avantatjosa de conformitat amb el 

punt 1.11) “Criteris a tenir en compte en l’adjudicació” del plec de clàusules 

administratives particulars. 

 

Atès que XAVIER ALSINA, S.A. ha dipositat la garantia definitiva mitjançant aval 

bancari per import de 79.680,00€, i aportat la documentació requerida segons el 

punt 1.17) del plec de clàusules administratives particulars. 

 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 19/11/2015, aquesta 

Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següent acords: 

 

PRIMER.-  Aprovar l’adjudicació del contracte de les obres del “Projecte executiu de 

l’equipament sociocultural situat als carrers Santa Madrona, 10, 12, i 14, i Santa 

Teresa 7 d’Alella” a XAVIER ALSINA, S.A., amb CIF A17228131, per un import total 

d’1.593.600,00 € (un milió cinc-cents noranta-tres mil sis-cents euros) més 

334.656,00€ (tres-cents trenta-quatre mil sis-cents cinquanta-sis euros) en 

concepte del 21 % d’IVA, amb subjecció al plec de clàusules administratives 

particulars i al projecte tècnic que regeixen aquest contracte, així com a la 

proposta presentada per l’adjudicatari. 

  

SEGON.-  Disposar una despesa a favor de XAVIER ALSINA, S.A., amb CIF 

A17228131, d’import 1.928.256,00€, en concepte del contracte d’obres referenciat, 

que es farà efectiva a càrrec de l’aplicació pressupostària 19.330.62200, 

desglossada segons el següent detall: 
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Anualitat Import 
2015       561.557,82 € 
2016       648.015,61 € 
2017       718.682,57 € 
TOTAL 1.928.256,00€

 

TERCER.- Notificar l’adjudicació del contracte a les empreses que han pres part en el 

procediment de contractació, junt amb el quadre del full on, de forma decreixent, 

s’ordenen les propostes segons la puntuació màxima total obtinguda per cadascun 

dels licitadors.  

 

QUART.- Comunicar a XAVIER ALSINA, S.A., que, de conformitat amb el punt 1.19) 

del plec de clàusules administratives particulars,  la formalització del contracte 

s’efectuarà dins el termini de 15 dies hàbils a comptar des de l’endemà de la 

notificació d’aquest acord d’adjudicació.  

 

CINQUÈ.- Publicar l’adjudicació del contracte en el perfil del contractant de 

l’Ajuntament d’Alella. 

 

SISÈ.- Publicar la formalització del contracte en el perfil de contractant de 

l’Ajuntament d’Alella i en el BOP de Barcelona.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que arriben fins al final d’una etapa per començar-ne, ben aviat, 

la següent en el procés de la consecució d’un nou espai cultural que vingui a substituir i 

a multiplicar les funcions que al llarg de molts anys s’havien dut a terme des de l’entitat 

del Casal d’Alella i des del seu espai. Avui el que fan és aprovar ja l’adjudicació de les 

obres per a la construcció del nou equipament. El projecte ascendia sobre paper a un 

total de 2.975.000 euros, IVA inclòs, aproximadament 2.459.200 euros més l’IVA. Aquest 

projecte es va treure a licitació, s’hi van presentar fins a 18 empreses, i es va acabar 

adjudicant-se  a l’empresa Xavier Alsina per un import total d’1.593.600 euros més IVA, 
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que això són 1.950.000 euros aproximadament, amb una baixa del preu de sortida d’un 

milió d’euros. En principi el termini de construcció, que inicialment era de 15 mesos, s’ha 

acabat reduint en tres mesos, i, per tant, si tot va com ha d’anar, en el termini d’un any, 

de 12 mesos, haurien de tenir l’equipament construït. I en aquell moment s’haurà de 

licitar, a finals de l’any 2016, l’equipament de l’espai escènic, de la sala, les grades 

retràctils, tot el que és la dotació de l’escenari i d’aquest espai i, per tant, en un escenari 

optimista, però que entén que pot ser prou realista, a l’entorn de la meitat de l’estiu de 

l’any 2017 o tot just la temporada tornant després de l’estiu, haurien de poder posar en 

funcionament aquest nou espai cultural.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo i Ribalaiga, i Srs. Bardés i Font; s’absté de votar-la la regidora Sra. 

Bloss. En conseqüència s’aprova la proposta.   

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 21/2015.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit  

Núm. expedient: 21/15  

 

Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació,  per a les quals la 

consignació en el pressupost ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient de 

modificació de crèdit amb subjecció a les disposicions vigents.  

 

Vist que s'han examinat els crèdits de l'esmentat pressupost i que es poden reduir 

sense pertorbació del servei. 
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Vist que les transferències proposades no afecten els crèdits ampliables, ni els 

crèdits extraordinaris atorgats en l’exercici.  

 

Vist que les partides que es proposa minorar no han estat incrementades mitjançant 

suplements o altres transferències. Tampoc procedeixen de crèdits incorporats com a 

conseqüència de romanents no compromesos procedents de pressupostos tancats, ni 

han estat objecte de cap minoració, com a conseqüència de transferències anteriors.  

 

Vist que no hi ha cap compromís de despesa que impedeixi la modificació de les 

partides que es proposa minorar.  

 

Vist que es compleixen l’article 180 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i 

els articles 35 a 41 del Reial decret  500/1990 i l’article 7, 8 i 10 de les bases 

d’execució del pressupost. 

 

Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER. - Aprovar una modificació de crèdit relativa a una transferència de crèdit, 

per import de 49.177,71 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

A disminuir: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
05.934.31000 Interessos préstec  15.000,00 
15.432.22799 Dinamització activitat econòmica  5.000,00 
12.231.22606 Polítiques d’equitat  2.400,00 
05.929.50000 Fons de contingència  26.777,71 

TOTAL   49.177,71 
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A augmentar: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
05.011.91301 Amortització préstecs  15.000,00 
01.920.46501 Transferència al CCM  6.318,91 
01.221.22701 Prevenció i salut laboral  3.858,80 
07.1622.22700 Gestió de residus  15.000,00 
03.150.21000 Reparació i manteniment zones 

públiques  6.000,00 

06.151.22706 Redacció d’estudis i projectes  3.000,00 
TOTAL   49.177,71 

 

SEGON.- Aprovar una modificació de crèdit relativa a un crèdit extraordinari, per 

import de 6.285,40 euros, amb càrrec a la baixa de crèdits següent: 

 

Baixa de crèdits: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
07.136.64800 Leasing vehicle ADF 2015/2/ADQUI/2 6.285,40 

TOTAL   6.285,40 
 

Crèdits extraordinaris: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
07.136.20400 Leasing vehicle ADF  6.285,40 

TOTAL   6.285,40 
 

TERCER.- Continuar la tramitació establerta als articles 177 i 179 del Text refós de 

la Llei reguladora de les hisendes locals, sotmetent l’esmentat expedient a 

informació pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la 

Província, perquè qualsevol persona interessada pugui formular-hi aquelles 

objeccions i suggeriments que estimi adients. 

 

QUART.- Considerar definitivament aprovat l’expedient en cas que no es formuli cap 

objecció ni suggeriment contra aquest expedient en el termini d’informació 

pública.” 
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El Sr. alcalde manifesta que aquesta és una última modificació per Ple, per, aprofitant 

partides excedentàries, acabar de dotar algunes partides que saben que arribaran 

mancades a final d’any. Estan parlant d’una modificació de 49.177€, dels quals, entre 

altres coses, 15.000€ que en principi estaven pressupostats per interessos de préstecs, 

5.000€ de dinamització d’activitat econòmica, 2.400€ de polítiques d’equitat i 26.777€ 

de fons de contingència, que és una reserva que tenien per poder-ne disposar quan al 

llarg de l’any fos possible. Això va a partides com amortització de préstecs, unes 

transferències al Consell Comarcal per contractar una persona d’un pla d’ocupació, 

prevenció i salut laboral, gestió de residus, reparació i manteniment de zones públiques i 

redacció d’estudis i projectes. I després hi ha una petita reclassificació d’un compte de 

leasing. I la modificació són aquests 49.000€ que els han de permetre acabar d’ajustar 

partides.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga; s’abstenen de votar-la els regidors Sres. Bloss i Marzo i Srs. Bardés 

i Font. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL DE 

L’AJUNTAMENT PER A L’EXERCICI 2016.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de 

l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord: 

 

PRIMER.- APROVAR INICIALMENT els Pressupostos Generals d’aquesta Corporació per 

a l’exercici 2016, essent l’estat d’ingressos i de despeses el que es resumeix a 

continuació: 
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Pressupostos Generals Consolidats    

 

ESTAT D’INGRESSOS ESTAT DE DESPESES 
Capítol I 6.556.300,00 Capítol I 3.722.205,05 
Capítol II 550.000,00 Capítol II 5.960.302,18 
Capítol III 1.611.500,00 Capítol III 74.000,00 
Capítol IV 2.781.557,23 Capítol IV 547.550,00 
Capítol V 122.100,00 Capítol V 380.000,00 
Capítol VI 0,00 Capítol VI 2.324.000,00 
Capítol VII 0,00 Capítol VII 0,00 
Capítol VIII 18.000,00 Capítol VIII 18.000,00 
Capítol IX 1.675.000,00 Capítol IX 288.400,00 
TOTAL INGRESSOS 13.314.457,23 TOTAL DESPESES 13.314.457,23 

 

Aquests Pressupostos estan integrats pels següents: 

a) Pressupost de l’Ajuntament. 

b) Pressupost del Consorci DO Alella. 

 

a) Pressupost de l’Ajuntament        

 

ESTAT D’INGRESSOS ESTAT DE DESPESES 
Capítol I 6.556.300,00 Capítol I 3.659.125,05 
Capítol II 550.000,00 Capítol II 5.919.382,18 
Capítol III 1.611.500,00 Capítol III 74.000,00 
Capítol IV 2.725.157,23 Capítol IV 595.050,00 
Capítol V 122.000,00 Capítol V 380.000,00 
Capítol VI 0,00 Capítol VI 2.324.000,00 
Capítol VII 0,00 Capítol VII 0,00 
Capítol VIII 18.000,00 Capítol VIII 18.000,00 
Capítol IX 1.675.000,00 Capítol IX 288.400,00 
TOTAL INGRESSOS 13.257.957,23 TOTAL DESPESES 13.257.957,23 

 

b) Pressupost del Consorci DO Alella     
 

ESTAT D’INGRESSOS ESTAT DE DESPESES 
Capítol I 0,00 Capítol I 63.080,00 
Capítol II 0,00 Capítol II 40.920,00 
Capítol III 0,00 Capítol III 0,00 
Capítol IV 115.000,00 Capítol IV 11.100,00 
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Capítol V 100,00 Capítol V 0,00 
Capítol VI 0,00 Capítol VI 0,00 
Capítol VII 0,00 Capítol VII 0,00 
Capítol VIII 0,00 Capítol VIII 0,00 
Capítol IX 0,00 Capítol IX 0,00 
TOTAL INGRESSOS 115.100,00 TOTAL DESPESES 115.100,00 

 

SEGON.- APROVAR el pla d’inversions i el seu finançament per a l’exercici 2016. 

 

TERCER.- APROVAR les Bases d’Execució del Pressupost de l’Ajuntament. 

 

QUART.- APROVAR la plantilla i la relació de llocs de treball. 

  

CINQUÈ.- CONTINUAR LA TRAMITACIÓ establerta a l’article 169 del Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  pel que s’aprova el Text refós de la Llei 

reguladora d’hisendes locals.” 

 

Arribat aquest punt i essent les 19 hores 50 minuts compareix a la sessió el regidor Sr. 

Garcia-Ossorio. 

 

El Sr. alcalde manifesta que presenten avui aquí aquests pressupostos per a l’any vinent. 

Uns pressupostos que donen continuïtat a l’acció de govern duta a terme tots aquests 

darrers anys i dels quals li agradaria destacar alguns aspectes concrets. El primer és 

l’import que enguany serà de 13.258.000€, aproximadament, que signifiquen un 

increment del 12,6% respecte del pressupost que varen aprovar l’any 2015. Aquest 

increment ve degut a diferents qüestions. Pel que fa a la part dels ingressos, bàsicament, 

destacar tres aspectes molt concrets. El primer seria l’increment que es veu reflectit a la 

partida de l’import de la plusvàlua, que és una partida que durant tots aquests anys han 

vingut pressupostant infravaloradament amb els resultats definitius que acabaven tenint 

els exercicis. I tot i pressupostar a l’entorn dels 700.000€ o 800.000€ s’ha vingut 

recaptant al volant d’1,1 o 1,2 milions d’euros, xifra a la qual ja es va arribar a finals del 

mes d’octubre. I, per tant, el que acaben fent és reconèixer aquí al volant d’1,3, bé la 
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xifra exacta és d’1.350.000€, dels quals una part important són disponibles i una altra, 

que creu que és fins a 250.000€, que estan en reserva per si s’acaben produint, s’acaben 

complint, s’acaben ingressant, doncs que es pugui disposar d’aquests diners al llarg de 

l’exercici. L’altre increment destacat seria el de la partida de l’impost de construcció, on 

es veu recollida, es veu reflectida, el que seria l’impost de construcció per les obres de 

les edificacions de Can Calderó – Can Serra, que aquí hi ha al voltant de 250.000€ de 

pressupost que formen part d’aquestes previsions. I, per últim, el que hi ha és una 

previsió d’1.675.000€ que són per fer front a les inversions de la construcció del nou 

espai cultural, com els deia abans, de les grades retràctils, de la sala polivalent i de la 

dotació tècnica de l’espai escènic. Que és una xifra màxima, i sí que veuran al llarg de 

l’exercici si cal demanar-la en part, o tota o troben altres vies de finançament que puguin 

ser provinents del romanent de despeses generals de l’Ajuntament, que és la bossa que al 

final acaba quedant de possibles recursos disponibles a l’Ajuntament quan es tanca un 

exercici. Per tant, estarien parlant d’aquest aflorament, d’aquests ingressos produïts per 

les plusvàlues, per l’ICIO i  de possibles préstecs per fer front, si és necessari, a les obres 

i a la dotació del nou espai cultural. A les despeses, a la banda de les despeses, es poden 

destacar, bàsicament, dos àmbits importants. Un, que és la mateixa inversió de 

l’equipament cultural, aquest 1.675.000€ , i una segona a destacar, que és la de dotació 

o la incorporació d’un paquet, o d’un grup de persones, que han de venir a reforçar 

l’estructura de l’organització de l’Ajuntament. Durant tots aquests anys han anat 

apretant, i apurant, i ajustant el que podia ser el Capítol I de recursos humans per tal de 

poder fer front i passar aquests anys de major dificultat econòmica per als Ajuntaments. I 

ara, amb el nou mandat es fa una proposta per dotar diferents àrees de l’Ajuntament amb 

els recursos humans necessaris per poder oferir els serveis que, com a Ajuntament, volen 

prestar. Per tant, això parlaria de la incorporació que es produirà en els primers mesos de 

l’any vinent, entre tres i quatre agents de Policia Local, que ja tenien en plantilla, però 

que aquest 2015, per diferents motius, s’han anat reduint i els tornarien a dotar. 

S’acabaria dotant una plaça que havia quedat vacant de treballadora social per poder 

tenir l’estructura de l’àrea de Serveis Socials, de Serveis a les Persones des d’aquest nou 

mandat, completa o mínimament suficient. La dotació d’un administratiu per donar 
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suport a l’àrea d’Hisenda, de dos auxiliars administratius per poder donar suport a 

l’Oficina d’Atenció al Ciutadà i a Recursos Humans. La dotació d’un tècnic de nivell mig 

per a l’àrea de Serveis Municipals. L’obligació d’incorporar la figura d’un tresorer 

d’habilitació estatal, que arran d’una llei que es va modificar a meitat d’aquest 2015 

resulta que ara tots els ajuntaments de l’Estat espanyol haurien de tenir un tresorer 

d’habilitació estatal. I bé, més enllà que estan molt satisfets de la tasca que fa la 

tresorera actual i que no tenen aquesta necessitat, tenen l’obligació de dotar aquesta 

partida. I, per últim, farien una promoció interna per tal d’establir una figura de personal 

directiu en forma de gerent. L’Ajuntament d’Alella ha adquirit unes dimensions que arriba 

un moment que requereix una major professionalització d’aquesta gestió. I que algú del 

personal funcionari o laboral pugui assumir aquest repte en aquests propers anys que han 

de venir, on hi ha d’haver una tecnificació important en l’àmbit de la digitalització, tot el 

que és la gestió de processos, etcètera. Hi ha tot un seguit de qüestions que entenen que 

requereixen d’aquesta figura tècnica, més enllà de l’àmbit polític. Per tant, com a 

principals variacions pel que fa a l’àmbit de despesa i inversió, seria això, la inversió al 

nou espai cultural, l’agafar musculatura pel que fa als recursos humans i, després, un 

reajustament per tal d’adoptar les noves responsabilitats del nou govern, de diferents 

partides que van d’un lloc a l’altre per aquesta nova organització. A destacar, un 

increment que monetàriament és poc, però que hi ha hagut la voluntat d’incrementar a 

l’entorn del 10% el que són els ajuts a les entitats, siguin tan cíviques socials com de 

l’àmbit escolar. I, després, tot un seguit de petites inversions que acabaran algunes 

petites i unes no tan petites, que és l’aplicació d’un quart de milió d’euros en el que seria 

la via pública, de pavimentacions i d’arranjament de voreres, per anar desplegant aquells 

punts que són més prioritaris pel seu estat actual de conservació. Unes inversions de 

millora en la part dels edificis antics de l’Escola Fabra del Bosquet, del Mercat municipal, 

de la coberta del Pavelló. I també a la via pública un arranjament del passatge del Solell, 

i un soterrament d’un tros de línia elèctrica a Can Comulada, fruit d’un litigi que tenen 

amb Fecsa Endesa, i per tal de poder-lo tancar faran aquesta petita intervenció de 

manera conjunta entre l’empresa i l’Ajuntament per poder liquidar aquest tema. També 

fer notar que en el pressupost d’avui també aproven un pressupost consolidat que és el 
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de la incorporació de les dades del Consorci de Promoció Enoturística de la DO Alella, del 

qual l’Ajuntament d’Alella, per ser l’administració que més recursos aporta, és la que 

acaba sumant-lo, consolidant aquest Consorci. Consorci que té un pressupost per aquest 

2016 de 115.600€, dels quals l’Ajuntament d’Alella n’aporta 50.200€ de manera 

extraordinària, més 1.800€ com la quota ordinària de la resta d’ajuntaments. I aquí hi ha 

variació, hi ha un increment de 10.000€ respecte de 2015 a 2016. I amb això tancaria la 

seva primera intervenció. Si els sembla farien un torn de paraules i després intentarien 

respondre la primera bateria en conjunt. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que una pregunta prèvia que té relació amb l’inacabat 

desplegament de la fibra òptica en alguns carrers i espais d’Alella, és si el pressupost 

d’enguany incorpora alguna partida destinada a això. 

 

El Sr. alcalde manifesta que li respon tot i que voldria respondre en bloc. El que la 

regidora Sra. Marzo planteja d’inacabada, ells, en aquests moments, pel que coneixen del 

desplegament de Telefònica, en principi haurien d’estar fregant, si no en aquestes dates 

en poques setmanes segurament,  l’entorn del 98 o 99% de cobertura en tot el municipi. 

I, per tant, si hi ha algun punt concret l’afrontaran per parlar-ho amb Telefònica, però 

per la informació que ells tenen, el desplegament al final es completa pràcticament a la 

totalitat del poble. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que li dóna les gràcies. Ara farà l’argumentació del vot. 

Ells volen posar de manifest que novament aquest és un pressupost fet amb les portes 

tancades, fet dintre de l’Ajuntament, sense que hagi tingut oportunitat d’explicar-se 

prèviament a la ciutadania o haver deliberat amb ella. Tenen la ferma convicció que és 

moment de treballar molt més colze a colze amb aquelles entitats i amb aquelles 

persones físiques que vulguin col·laborar en la gestió de l’Ajuntament. I, per tant, no 

volen aprovar pressupostos que prèviament no hagin tingut un procés participatiu. És un 

tema amb què han vingut insistint moltíssim en l’anterior mandat i que no 

aconsegueixen que reïxi, però que estan esperançats que en un moment en què la 
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política arriba al carrer, el desig també d’aquest país de fer una nova política, aquest 

Ajuntament també entomi els pressupostos participatius d’una manera decidida el més 

aviat possible. Això com a pas previ. Sobre el pressupost 2016, comentar que de la 

relació d’elements que el Sr. alcalde destaca d’aquest pressupost, comentar que hi han 

votat favorablement, i sempre ho han fet, tirar endavant el nou equipament sociocultural 

i el nou casal tal i com està previst en aquests moments, però, sobre l’aspecte de dotació 

de personal,  sí que volen subratllar que més enllà d’aquelles vacants que s’han produït i 

que ells, a més, han reivindicat que s’hi incorporessin, sobretot els de la Policia Local des 

de ja fa molts mesos. Creu que ja abans de les eleccions municipals hi havia aquestes tres 

places per cobrir. És a dir, que estan parlant d’un dèficit de recursos a la Policia Local 

acumulat des de ja fa massa mesos. Més enllà d’aquestes places vacants a cobrir, sigui 

aquesta o la de Serveis Municipals, sí fer una reflexió de la figura d’aquest gerent. És 

curiós que el Sr. alcalde, des que ho és, ha defensat el fet que l’equip de govern tingui 

una implicació directa en la gestió diària amb ocupacions o amb dedicacions exclusives 

en la major part dels casos i pràcticament en molts altres, de facto en molts d’altres, 

doncs es busqui aquesta figura de gerent en aquests moments en què no hi ha una gran 

diferència a l’entorn dels objectius que té aquest poble. No estan en un moment més 

complex del que han viscut a l’hora d’entomar l’ampliació de l’Escola Fabra, o l’hora de fer 

la piscina municipal o tantes altres qüestions. Aleshores sembla que arriben a un 

moment, que no s’acaba massa d’entendre per què ara i no abans,  perquè la població no 

ha augmentat, el volum de  pressupost en aquests moments, el que es porta a aprovació, 

són aquestes 13 milions d’euros amb aquest percentatge d’increment. El Sr. alcalde sap 

que aquest pressupost és el que es desitja, però també sap perfectament que el nivell de 

compliment del pressupost està a l’entorn del 65%, 70%. Bé, veuran com acaba o no 

acaba. En qualsevol cas, seguint amb la seva argumentació, busquen la figura del gerent, 

però també és veritat que s’ha incrementat aquest any per sobre del 10% el que són les 

retribucions previstes per als polítics, per als grups i per als electes, més enllà que hi 

hagi un grup més, que tots celebren que hi sigui. Francament, l’única cosa que li 

semblaria correcta o que li semblaria fantàstica és que el Sr. alcalde prevegi que, aquesta 

plaça, la cobreixin des de l’Ajuntament, felicitats. Suposa que ja porta temps, espera, 
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formant la persona que hagi de cobrir aquest lloc. No sap si ho trobaran en el pressupost, 

dels 10.000 euros que es pressuposten a l’any en formació del personal de l’Ajuntament, 

no s’arriba a gastar ni la meitat, ni el 60%. Si miren l’execució d’aquest últim pressupost, 

estan gastant un 25% aproximadament d’aquests 10.000€. De moment, en aquesta 

primera ronda, és el que més li agradaria destacar i, en tot cas, que els seus companys 

també facin les seves valoracions.  

  

La regidora Sra. Bloss manifesta que, a ella, li agradaria que el Sr. alcalde els pogués 

explicar una mica més detalladament la partida de 3.000€ de redacció i estudis de 

projectes.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que això pertany a la modificació de crèdit. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que d’acord, que ara no toca. Demana disculpes. Ells, el 

Partit Popular, no estan d’acord amb aquest pressupost,  i sobretot per l’ampliació de 

gent que volen contractar. I sobretot pel gerent, perquè és un poble que no arriba a 

10.000 habitants i té entès que els gerents estan en ciutats més grans com El Masnou, 

que li sembla que té al voltant de 30.000 habitants. Pensa que s’ho hauria de repensar.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, han tingut un període de temps breu per 

estudiar els pressupostos, i, per tant, òbviament, formularan les al·legacions que 

considerin corresponents, però també els agradarà parlar-ho tant amb l’equip de govern 

com amb l’interventor i per això s’abstindran. Tanmateix, sí que ja apunta cap a on 

aniran les seves al·legacions. Hi seran, en primer terme, pel tema d’assessories i 

externalitzacions que són una gran part del pressupost. Per altra banda, tal i com estan 

dient els altres grups, doncs ells també, des d’un punt de vista polític estrictament, 

veuen la figura del gerent, que és veritat que es defensa com una figura estrictament 

tècnica quan és el paper que fa una persona eventual. És a dir, la persona de confiança 

que ha de fer, que ha de gestionar que l’Ajuntament funcioni. Per tant, no és una figura 

tècnica sinó que és una voluntat política que aquesta persona hi sigui i, per tant, és 
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estrictament la figura d’una persona de confiança. En tot cas, això tenen dies per parlar-

ho, per veure si es pot arribar a algun acord. I, d’altra banda, també, òbviament, el punt 

aquest de “smart city” que mica en mica esperen poder anar descarant ja i que tot el que 

vagi vinculat a aquestes implementacions de tecnologia al servei de la seguretat, de 

dubtosa funcionalitat. Faran les al·legacions, esperen poder parlar-ho i, en tot cas, 

també agafen el guant que ha tirat la Mercè Marzo, i ja que estan a la figura del PAM, les 

seves al·legacions també correspondran a tot el que estigui dins el PAM i quedi reflectit 

en els pressupostos a fi que es pugui executar. I que, en tot cas, com que per al 2016 es 

preveu que els pressupostos si bé no siguin participatius en el sentit d’oberts a tota la 

ciutadania, sí que ho siguin en Consells sectorials, doncs també animen que comencin a 

treballar-hi tan aviat com sigui possible. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que primer de tot disculpar-se per arribar tard, a 

vegades quadrar les agendes no és fàcil, però això implica que els hagi de demanar 

disculpes per la tardança. L’altre aspecte és que clar, quan comença a jugar en un partit 

que ja està començat, a vegades entrar fred té les seves problemàtiques. En tot cas, i 

referent al punt 5, perquè als altres punts no ha pogut ser-hi, hi ha dos punts que 

condicionaran molt i molt, absolutament, el sentit del seu vot. Un és, per un cantó 

l’opacitat en forma de poc temps quant a facilitar-los aquesta informació. I l’altre, és la 

innecessarietat per part d’aquesta figura de gerent que els proposa l’equip de govern. No 

vol estendre’s en coses que ja han comentat els seus companys, però sí que és veritat, i 

aquesta innecessarietat respecte aquesta figura de gerent. En tant que durant ni aquest 

pressupost ni aquest poble, durant tots aquests anys, no han tingut aquesta necessitat, i, 

de fet, ho han venut com una gran virtut seva de com gestionar i aquesta manera de fer. 

Amb la qual cosa, si realment no han pujat d’habitants, i el pressupost no ha variat d’una 

manera important, que ara aparegui aquesta figura en un moment en què l’equip de 

govern, gairebé tots, tenen plena dedicació a les activitats i direcció d’aquest poble, 

doncs ho veuen absolutament innecessari. Per tant, ells hi votaran en contra condicionat 

per aquests dos factors.  
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El Sr. alcalde manifesta que, bàsicament, més enllà de valorar i reconèixer que hi ha 

hagut al voltant de 12 dies des que es va presentar per primera vegada aquest document 

als diferents grups municipals fins a la data d’avui, perquè  se’l poguessin mirar, i per la 

qual cosa hi ha hagut dues Comissions Informatives,  ja varen mostrar la disposició de 

qualsevol dels regidors i regidores de govern i el mateix alcalde a poder parlar amb ells 

per si calia aclarir qualsevol cosa. És cert que és un període breu i que, en qualsevol cas, 

a partir de demà s’obre un període d’informació pública que pot permetre, com ja 

manifestava i anunciava el portaveu del grup d’Alternativa per Alella, que tenen uns dies 

per poder-ne parlar i, si ho creuen convenient, discutir possibles incorporacions o 

modificacions, o no, en el pressupost que permetin variar la seva posició de votació 

inicial. Respecte del qüestionament de la necessitat o no de la gerència, a veure, al llarg 

d’aquests anys, i ho estableixen des que ha tingut l’honor d’ostentar la presidència 

d’aquest Consistori, aquest Ajuntament s’ha anat tecnificant i incrementant el seu 

nombre de serveis de manera exponencial. Cada vegada, l’espectre dels serveis que 

ofereix aquest Ajuntament, per una banda és més ampli, però també afronten un període 

on la legislació els obliga o els convida a fer les coses molt millor en l’àmbit tècnic 

documental, amb l’aplicació de la mateixa llei de transparència, amb tot un seguit de 

normatives que forcen que la maquinària, doncs, necessiti tenir uns més recursos. I 

entenen que, arribats aquest moment, caldria tecnificar-ne la direcció d’aquesta gestió 

interna de l’administració per tal que tot això, que han anat avançant i que encara té 

unes deficiències de funcionament, doncs amb la incorporació d’aquesta figura ho puguin 

perfeccionar i ho puguin avançar amb aquesta millora de l’eficiència d’aquest 

Ajuntament.  Aquesta posició es cobrirà amb una figura de personal directiu que sí que té 

un àmbit d’eventualitat, perquè cessa també en el moment que hi pugui haver un canvi 

d’Alcaldia. Per tant, és una ocupació que no és una plaça definitiva per sempre, sinó que 

és una ocupació temporal, però que amb aquesta voluntat el que es farà és no anar a 

buscar ningú de fora, ningú que no pugui tenir un coneixement d’aquesta administració, 

sinó anar a intentar promocionar una persona de la casa que en pugui conèixer el 

funcionament i que, per tant, pugui estar-hi ja implicat. I que pugui, des del seu 

coneixement, poder fer aquest salt qualitatiu pel que fa a la gestió interna de la 
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maquinària. I és per això que, en aquests pressupostos, veuran si en acabar el mandat es 

considera que aquesta figura doncs és prescindible, i serà decisió de qui pugui estar en el 

futur govern i ocupant aquesta Alcaldia que consideri que aquesta posició no és 

necessària. També recordar que fins el maig d’aquest any, aquí hi ha hagut figures 

d’eventuals, de càrrecs de confiança, que han donat suport al govern i que ja en aquest 

mandat es va prescindir d’aquestes posicions. I ara, el que van a fer és, com deia, 

professionalitzar, encara més, el funcionament de l’Administració en uns moments molt 

més complexos que els del 2003, 2007 o fins i tot que del 2011. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que creu que el Sr. alcalde ha tingut la funció de portar 

políticament la gestió interna i no es pot dir que ho hagi fet malament, perquè té la 

majoria del govern. Per tant, a què es dedicarà el Sr. alcalde després? 

 

El Sr. alcalde manifesta que a seguir fent d’alcalde, que ja li assegura que la feina no se 

l’acaben. Hi ha tota una qüestió, evidentment, de lideratge intern que continuarà sent-

hi, però hi ha una qüestió de representació, de lideratge extern, de lideratge polític que, 

evidentment, hi continuarà sent amb la mateixa intensitat que fins a la data. I l’únic que 

van a fer és posar funcionaris tècnics de l’Administració per fer-la funcionar millor. Tenen 

deficiències. Tenen deficiències d’atenció a la ciutadania, de gestió de processos i de 

procediments interns. Hi ha molta feina per fer de major complexitat que la gestió de 

recursos humans. Per això creuen que aquesta figura farà funcionar molt millor 

l’Ajuntament i podran arribar a graus, sobretot de millora de la gestió interna, que 

tindran una repercussió important en el servei que l’Ajuntament doni a la ciutadania. I 

que no pateixi, que seguiran treballant. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que té la impressió que el Sr. alcalde vol ser una espècie 

de papa de Roma que es dedica a representar, i l’altre és, i que el perdoni, però només li 

surt aquesta paraula, el porquet que ha d’agafar fuet i posar ordre. Són un poble petit i 

no arriben ni a 10.000 habitants. Si li parlés de Mataró, de Badalona, de Barcelona, del 
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Masnou fins i tot, que tenen quasi 30.000 habitants, veu justificat un gerent, però aquí 

no. 

 

El Sr. alcalde manifesta que el Masnou, si no s’erra, té entre 21.000 i 22.000 habitants, i 

sí que també aposten per la incorporació de la figura d’un gerent. En qualsevol cas, les 

ciutats que la regidora Sra. Bloss anomena no és que tinguin un gerent, és que tenen 

estructures gerencials d’àrees importantíssimes i estructures tècniques funcionarials que 

fan funcionar l’administració millor o pitjor. I, a partir d’aquí, ja no entrarà a fer 

consideracions respecte si ell té línia directa amb Déu o qui hagi de ser el proper gerent 

o gerenta és un porc amb fuet i cuir. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que creu que l’alcalde ha explicat molt bé la figura, 

absolutament bé, a més a més, inclús ha fet el paral·lelisme amb la figura que havia 

existit prèviament d’un càrrec de confiança, d’una persona que havia estat nomenada per 

portar els projectes estratègics d’aquest mandat i que, senzillament, ha marxat perquè ha 

volgut marxar. Aleshores, l’argument aquest de dir que realment al darrera d’aquesta 

operació hi ha una persona de confiança i una persona que per voluntat política es vol 

incorporar, pensa que ha quedat clarament de manifest. No els ha dit, o el Sr. alcalde no 

ha explicat quina serà la retribució anual bruta d’aquest gerent. Pensa que seria també 

bon moment per fer-ho, per verbalitzar-ho en aquest Ple. I, d’altra banda, l’altre 

argument que també, des del seu punt de vista acaba minvant els arguments que el que 

es pretén és tecnificar l’Ajuntament i dotar-lo de més recursos, doncs, home, de més 

recursos tècnics o de més capacitació a l’hora de tirar endavant tot el que s’ha de fer, 

que ella comparteix amb el Sr. alcalde. Des del punt de vista de processos, hi ha 

moltíssimes coses a millorar, perquè no hi ha sistemes d’avaluació, no hi ha sistemes de 

seguiment, és una mica posar el dit i veure per on passa l’aire. A banda d’això, diria al Sr. 

alcalde que tenia un instrument, una eina molt potent l’any 2007 que es va treballar amb 

la Diputació de Barcelona i que va exigir molts recursos i molta dedicació de la gent de la 

casa per establir quin havia de ser l’organigrama de les diferents àrees, com havia d’estar 

organitzat l’Ajuntament, que preveia uns caps d’àrea com a persones que serien com uns 
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mini gerents, per dir-ho d’alguna forma, de les àrees importants, i pensa que aquest 

estudi, aquesta anàlisi, va quedar en un calaix i no ha estat pràcticament d’aplicació. I, 

d’altra banda, el que també el Sr. alcalde ha destinat o aquest govern ha destinat a 

formació, capacitació del personal, any rere any des de fa tants anys que porta ell 

governant, són aquestes quantitats exigües de 8.000, 10.000 euros, dels quals s’esgota 

una part. Per tant, gestió de personal nefasta, des del seu punt de vista, tots aquests 

anys. Capacitació, pràcticament nul·la. Doncs sí, possiblement el Sr. alcalde posa noves 

màquines i servidors virtuals, però no tenen un personal, pensa, prou format i no ho 

resoldrà un gerent amb el perfil que ell està plantejant.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que, aprofundint en el tema, pensa que ells estan 

prenent una decisió política vestint-la d’una decisió operativa. Llavors, pensa que no és 

convenient confondre. Ells prenen aquesta decisió política, tenen tot el dret i la voluntat 

per fer-ho, però no és una decisió operativa. Per tant, fer aquest embolcall en el qual ho 

estan vestint i donant-li aquesta forma no és, sota el seu criteri, el més adient. Per tant, 

pensa que, a partir d’aquí, és agafar una decisió política, ja té la persona en el cap, ja 

sap qui serà, i dotarà, si no està equivocat, d’una retribució anual de 61.000€. Si no està 

equivocat, i el poden corregir. I els costos per a l’Ajuntament de més de 80.000€. Per 

tant, entén decisions operatives i decisions polítiques. Una decisió política és la que el 

Sr. alcalde està prenent i els l’està vestint de decisió operativa, cosa que ells no 

compren. 

 

El Sr. alcalde manifesta que respecte de la dotació econòmica, doncs és una equiparació 

inicial a la retribució del secretari de l’Ajuntament, que està a l’entorn dels 60.000€ i que 

és una retribució que, per posicions d’aquest tipus de comandament, són més que 

correctes i que estan dins dels marges baixos per aquests tipus de figures. I després 

podran dir que és una decisió política. Evidentment que és una decisió política, amb una 

voluntat de millorar l’operativa, del funcionament d’aquesta administració. Es podrà 

compartir o no es podrà compartir, es podrà considerar que és una retribució molt alta, 

poc alta, etcètera, però és una decisió estratègica que prenen per tal de, com deia i ho 
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torna a repetir una vegada més, millorar el funcionament d’aquesta administració per 

acabar oferint millors serveis a la ciutadania. I el temps acabarà establint si ha estat una 

decisió encertada, que està convençut que serà així o doncs, potser, que no hagi estat 

tan encertada.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga; hi vota en contra els regidors Sres. Bloss i Marzo, i Srs. Bardés i 

Garcia-Ossorio; s’absté de votar-la el regidor Sr. Font. En conseqüència s’aprova la 

proposta.  

 

 

6.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-SXA-AM EN SUPORT A LA RESOLUCIÓ 1/XI DEL 

PARLAMENT DE CATALUNYA SOBRE L’INICI DEL PROCÉS POLÍTIC A CATALUNYA COM A 

CONSEQÜÈNCIA DELS RESULTATS ELECTORALS DEL 27 DE SETEMBRE DE 2015.- El Sr. 

alcalde ret compte de la moció del grup municipal d’ERC-SxA-AM, la qual literalment diu: 

 

“El Ple del Parlament de Catalunya, en la sessió del dia 9 de novembre de 2015, va 

aprovar la següent 

 

RESOLUCIÓ 

 

“Primer. El Parlament de Catalunya constata que el mandat democràtic obtingut a les 

passades eleccions del 27 de setembre del 2015 es basa en una majoria en escons de les 

forces parlamentàries que tenen l’objectiu que Catalunya esdevingui un estat independent i 

en una àmplia majoria sobiranista en vots i escons que aposta per l’obertura d’un procés 

constituent no subordinat. 

Segon. El Parlament de Catalunya declara solemnement l’inici del procés de creació d’un estat 

català independent en forma de república. 
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Tercer. El Parlament de Catalunya proclama l’obertura d’un procés constituent ciutadà, 

participatiu, obert, integrador i actiu per tal de preparar les bases de la futura constitució 

catalana.  

Quart. El Parlament de Catalunya insta el futur govern a adoptar les mesures necessàries per 

fer efectives aquestes declaracions. 

Cinquè. El Parlament de Catalunya considera pertinent iniciar en el termini màxim de trenta 

dies la tramitació de les lleis de procés constituent, de seguretat social i d’hisenda pública. 

Sisè. El Parlament de Catalunya, com a dipositari de la sobirania i com a expressió del poder 

constituent, reitera que aquesta cambra i el procés de desconnexió democràtica de l’Estat 

espanyol no se supeditaran a les decisions de les institucions de l’Estat espanyol, en 

particular del Tribunal Constitucional, que considera mancat de legitimitat i de competència 

arran de la sentència de juny del 2010 sobre l’Estatut d’autonomia de Catalunya, votat 

prèviament pel poble en referèndum, entre altres sentències. 

Setè. El Parlament de Catalunya ha d’adoptar les mesures necessàries per a obrir aquest 

procés de desconnexió de l’Estat espanyol, d’una manera democràtica, massiva, sostinguda i 

pacífica que permeti l’apoderament de la ciutadania a tots els nivells i es basi en una 

participació oberta, activa i integradora. 

Vuitè. El Parlament de Catalunya insta el futur govern a complir exclusivament les normes o 

els mandats emanats d’aquesta cambra, legítima i democràtica, a fi de blindar els drets 

fonamentals que puguin resultar afectats per decisions de les institucions de l’Estat espanyol, 

com els especificats en l’annex d’aquesta resolució. 

Novè. El Parlament de Catalunya declara la voluntat d’iniciar negociacions per tal de fer 

efectiu el mandat democràtic de creació d’un estat català independent en forma de república i 

acorda posar-ho en coneixement de l’Estat espanyol, de la Unió Europea i del conjunt de la 

comunitat internacional. 

Annex. Mesures que haurà d’aplicar el futur govern destinades a blindar drets fonamentals 

afectats per decisions de les institucions de l’Estat espanyol. 

1. Pobresa energètica 

 Per tal de garantir que cap persona no es vegi privada de l’accés als subministraments 
bàsics, el futur govern ha de desplegar les mesures per a evitar la pobresa energètica 
aprovades per la Llei 24/2015, del 29 de juliol, de mesures urgents per a afrontar 
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l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica, de manera que es garanteixi 
el dret d’accés als subministraments bàsics d’aigua potable, de gas i d’electricitat a les 
persones i unitats familiars en situació de risc d’exclusió residencial, mentre duri aquesta 
situació. 

2. Habitatge 

 Per tal de garantir que cap persona no es vegi privada de l’accés a un habitatge digne, el 
futur govern ha de treballar en l’aplicació del nou marc normatiu que regula la Llei 
24/2015, del 29 de juliol, de mesures urgents per a afrontar l’emergència en l’àmbit de 
l’habitatge i la pobresa energètica. En aquest marc, el futur govern ha de garantir que en 
processo de desnonament de l’habitatge habitual que afectin persones i unitats familiars 
en situació de risc d’exclusió residencial es compleixi, per a poder fer efectiu el 
desnonament, el principi de reallotjament adequat de les persones i unitats familiars 
afectades. 

 Així mateix, de forma urgent, el futur govern ha de dur a terme modificacions normatives 
que permetin fer efectives les disposicions de la dita Llei 24/2015, com és el cas del 
reglament de funcionament de les meses de valoració per a l’adjudicació d’habitatges per a 
situacions d’emergències econòmiques i socials i per a altres casos de necessitats especials 
en l’àmbit de l’Agència de l’Habitatge de Catalunya. 

3. Sanitat 

 En l’àmbit de les polítiques de salut, el futur govern ha de garantir l’accés universal a 
l’atenció sanitària pública i de qualitat, per mitjà del Servei Català de la Salut (CatSalut), 
a totes les persones que viuen a Catalunya. Cap persona no en pot quedar exclosa per raó 
d’origen, tingui o no la condició d’assegurada o beneficiària del Sistema Nacional de Salut, 
i amb independència de si consta o no en el padró. Així mateix, cap ciutadà no es pot 
veure privat d’assistència farmacèutica per motius econòmics. 

 D’acord amb diverses resolucions aprovades pel Parlament, no es poden dur a terme nous 
concurso per a la gestió de centres d’atenció primària. 

4. Educació 

 El Parlament de Catalunya va interposar un recurs d’inconstitucionalitat contra bona part 
de l’articulat de la Llei orgànica 8/2013, del 9 de desembre, de millora de la qualitat 
educativa, recurs que fou admès a tràmit el 3 d’abril de 2014. En aquesta impugnació, 
avalada pel dictamen del Consell de Garanties Estatutàries, s’argumentava que els 
preceptes impugnats de la dita llei orgànica són contraris a les competències que 
corresponen a la Generalitat en aquesta matèria, contraris al model educatiu català 
determinat per la Llei d’educació de Catalunya i contraris als consensos obtinguts pels 
conjunt de la comunitat educativa. En coherència amb aquest recurs, el futur govern ha de 
vetllar en la seva actuació en matèria d’educació per la plena vigència i el respecte de les 
competències establertes en favor de les administracions catalanes i per mantenir-hi els 
consensos obtinguts pel conjunt de la comunitat educativa. 

5. Garantia de les llibertats públiques 
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 El Parlament de Catalunya va interposar un recurs d’inconstitucionalitat contra alguns 
articles de la Llei Orgànica 4/2015, de protecció de la seguretat ciutadana, recurs que fou 
admès a tràmit el 21 de juliol de 2015. En aquesta impugnació, avalada pel dictamen del 
Consell de Garanties Estatutàries, s’argumentava que els preceptes impugnats de la dita 
llei orgànica són contraris a drets fonamentals emparats per textos internacionals com la 
Declaració universal dels drets humans o el e Conveni europeu dels drets humans i per la 
jurisprudència del Tribunal Europeu dels Drets Humans. En coherència amb aquest recurs, 
el futur govern ha de vetllar en la seva actuació en matèria de seguretat ciutadana per la 
plena vigència i el respecte dels drets fonamentals esmentats. 

6. Administracions locals 

 Amb l’afany de garantir les plenes competències de les administracions locals catalanes en 
servei de l’interès general, el futur govern ha de proporcionar-los les eines de suport 
necessàries per a deixar sense efecte els preceptes de la Llei de l’Estat 27/2013, del 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local, promulgada de 
resultes de la Llei orgànica 2/2012, del 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, dictada en desplegament de l’article 135 de la Constitució 
espanyola, relatius a la limitació de competències als ens locals, al control del cost dels 
serveis i a l’obligació de la priorització de l’activitat econòmica privada.  

7. Refugiats 

 A fi de poder donar resposta a la greu situació humanitària que viuen els refugiats, el 
futur govern ha de generar un marc de relacions amb l’Alt Comissionat de les Nacions 
Unides per als Refugiats (ACNUR) amb l’objectiu de donar acollida i asil al màxim nombre 
de persones refugiades, més enllà de les decisions adoptades en aquest àmbit pel Govern 
espanyol. 

8. Dret a l’avortament 

 En matèria de dret a l’avortament, el futur govern s’ha de regir pel que estipula la Llei 
17/2015, del 21 de juliol, d’igualtat efectiva de dones i homes. 

9. Finançament d’un pla de xoc social i gestió del deute 

 Per tal d’alliberar recursos per a dotar financerament un pla de xoc social, el futur govern 
ha d’establir, entre altres mesures, vies de negociació que permetin reduir la càrrega del 
deute en el conjunt de la despesa. 

 Prioritàriament, el futur govern ha d’impulsar la renegociació de tots els finançaments 
estructurats, separant els pagaments que compensen un servei (inversió i manteniment) 
d’aquells que constitueixen un pagament excessiu respecte als tipus d’interès a les taxes 
d’inflació actuals. Així mateix, el futur govern ha d’instar els concessionaris o superficiaris 
a redefinir els contractes estructurats, transformant l’amortització de les inversions en 
finançament ordinari mitjançant deute públic i eliminant el cost excessiu del capital. 

 Aquesta transformació, que ha de permetre una rebaixa de costos per a la Generalitat que 
es pugui aprofitar per a finançar el pla de xoc social, ha d’anar acompanyada d’una revisió 
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a fons dels programes pressupostaris de despesa que permeti avaluar-ne i contrastar-ne la 
utilitat en moments en què atendre la urgència social ha esdevingut la màxima prioritat 
de la despesa de la Generalitat, expressada en l’esmentat pla de xoc. Els estalvis que 
s’obtinguin de la revisió de programes han d’anar íntegrament dedicats al pla de xoc 
social. 

 Per tal de fer un seguiment de l’efectivitat d’aquest objectiu i compromís, el futur govern 
ha de crear un grup de treball obert als grups parlamentaris. 

 Així mateix, el futur govern ha d’establir un calendari de reunions amb els responsables de 
la banca resident per a estudiar la possibilitat de renegociació del pagament dels 
interessos amb finalitats socials.” 

 

Des del món municipal català volem estar, una vegada més, al costat del Parlament 

de Catalunya en l’exercici de la voluntat del nostre poble i expressar la nostra total 

coincidència de plantejaments amb la cambra catalana.  

 

Per aquest motiu el grup municipal d’ERC-SxA-AM, proposa al Ple municipal 

l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Manifestar el ple suport i l’adhesió de l’Ajuntament d’Alella a la resolució 

1/XI del Parlament de Catalunya.  

 

SEGON.- Trametre aquest acord a la presidenta i als grups del Parlament de 

Catalunya, al president de la Generalitat de Catalunya, a l’Associació de Municipis 

per la Independència (AMI) i a l’Associació Catalana de Municipis (ACM).” 

 

El Sr. alcalde manifesta que la proposta de moció que inicialment era del grup municipal 

d’Esquerra Republicana de Catalunya – Sumem per Alella, però que és una moció que es 

fan pròpia els grups de Convergència Democràtica de Catalunya, d’Alternativa per Alella – 

CUP i d’Esquerra Republicana – Sumem per Alella, en suport a la resolució 1/XI del 

Parlament de Catalunya sobre l’inici del procés polític a Catalunya com a conseqüència 

dels resultats electorals del 27 de setembre. És una moció d’una càrrega política molt 

important. Com tots saben, el passat 27 de setembre es van produir unes eleccions en 

clau plebiscitària on les forces que proposaven la creació d’un Estat propi per a Catalunya 
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van obtenir una majoria de vots enfront de les forces que s’hi oposaven frontalment. I 

fruit d’aquests resultats, de la suma de 72 diputats entre les formacions de Junts pel Sí i 

les candidatures d’Unitat Popular, doncs es va fer allò que es va prometre i que era 

engegar el procés a través d’una resolució. El que ells fan aquí és manifestar el ple suport 

i l’adhesió d’aquest Ajuntament a aquesta resolució 1/XI del Parlament de Catalunya i 

després trametre aquest acord a la Presidenta i als grups del Parlament de Catalunya, al 

President de la Generalitat de Catalunya, a l’AMI, i a l’ACM. No els llegirà tota la 

resolució, però sí que voldria destacar-ne alguns punts i després cediria la paraula als 

companys ponents perquè puguin dir-hi la seva. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que demana disculpes per la interrupció, però que ella té 

una pregunta al Sr. secretari per saber si aquesta moció és legal. 

 

El Sr. alcalde manifesta que no ha donat a la Sra. Bloss el torn de paraula. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que sí, però que potser no té ni dret a llegir-la, perquè 

no sap si estava a temps a la Comissió Informativa, perquè hi havia molts regidors que no 

han tingut temps per llegir-la.  

 

El Sr. alcalde manifesta que no sap si la regidora Sra. Bloss ha tingut temps per llegir-la 

o no. A banda d’haver-la pogut posar en el seu lloc, com era pertinent, se’ls va fer arribar 

per correu electrònic. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que ho va fer justament aquí mateix. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sí, però que, a ella, se li va enviar per correu electrònic de 

manera personal. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que sí, però que el mateix dia i es dirigeix al secretari. 

 



28 

 

El Sr. secretari manifesta que ell no estava de secretari de la Comissió Informativa, però 

creu que consta en acta que va passar per la Comissió Informativa. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sí. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que si es va fer a temps. 

 

El Sr. alcalde manifesta que és clar. Va passar aquí, ho van anunciar, van votar la seva 

inclusió a l’ordre del dia del Ple i quan es va convocar el Ple aquest text ha estat allà 

dalt. Aquest text el que fa és, i llegirà els punts primer i segon. El primer punt diu: “El 

Parlament de Catalunya constata que el mandat democràtic obtingut a les passades 

eleccions del 27 de setembre de 2015 es basa en una majoria en escons de les forces 

parlamentàries que tenen l'objectiu que Catalunya esdevingui un estat independent i en una 

àmplia majoria sobiranista en vots i escons que aposta per l'obertura d'un procés 

constituent no subordinat.” En el seu segon punt diu que: “El Parlament de Catalunya 

declara solemnement l'inici del procés de creació d’un estat català independent en forma de 

república.”. El tercer diu que: “El Parlament de Catalunya proclama l'obertura d'un procés 

constituent ciutadà, participatiu, obert, integrador i actiu per tal de preparar les bases de la 

futura constitució catalana.”. I el quart diu que: “El Parlament de Catalunya insta el futur 

govern a adoptar les mesures necessàries per a fer efectives aquestes declaracions.”. I, el 

novè, per no acabar de llegir-ho tot, diu que: “El Parlament de Catalunya declara la 

voluntat d'iniciar negociacions per tal de fer efectiu el mandat democràtic de creació d'un 

estat català independent en forma de república, i acorda posar-ho en coneixement de l'Estat 

espanyol, de la Unió Europea i del conjunt de la comunitat internacional.”. A banda de 

blindar tot un seguit de mesures fonamentades en drets fonamentals que l’Estat espanyol 

s’ha dedicat a torpedinar a través del Tribunal Constitucional o de la imposició de segons 

quines lleis. I aquestes mesures són les de pobresa energètica, habitatge, sanitat, 

educació, garantia de llibertats públiques, administracions locals, refugiats, dret a 

l’avortament i finançament d’un pla de xoc social i gestió del deute. Des del món 

municipal, i ell creu que aquest Ajuntament d’Alella, o una majoria molt important dels 
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regidors i regidores d’aquest Ajuntament d’Alella, es posen una vegada més al costat del 

Parlament de Catalunya per exercir la voluntat del seu poble i expressar aquesta voluntat 

de poder avançar de manera ferma i decidida per tal de tenir, d’aconseguir aquest Estat i 

conformar la República catalana. Si els companys de Convergència Democràtica i de la 

CUP volen afegir-hi alguna cosa. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que, evidentment, recolzar al cent per cent tot el 

que han comentat. I més que entrar dins del que és la moció i en els temps complicats 

que estan vivint pels neguits que comporta la situació política del seu país, simplement 

que ho han de veure des d’un punt de vista que la diferència és enriquidora i que, per 

tant, d’una forma o d’una altra, està convençut que les diferents forces que estan lluitant 

per aquest procés, i que cada cop està més convençut, assoliran. Aquesta diferència l’únic 

que fa és enriquir aquest procés. Aquesta diferència el que fa és recollir el màxim de 

sensibilitats i que espera que s’entenguin el més aviat possible. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que li agradaria dir quatre paraules. La primera de 

totes és que li ha agradat quan el regidor Sr. Garcia-Ossorio ha dit que el tema de la 

diferència els uneix, els uneix en tots els sentits, no només aquí, sinó més enllà. D’altra 

banda, i referint-se a la moció, al seu entendre les eleccions del passat 27 de setembre 

van ser unes eleccions per escollir un nou Parlament, i, en aquest sentit, doncs, una de 

les primeres funcions d’aquest Parlament elegit a les urnes és la investidura d’un nou 

president o una nova presidenta, i la posterior composició d’un nou govern per governar. 

Igual que pensen que no hi haurà una solució a l’encaix de Catalunya i la resta d’Espanya 

que no passi per un procés de diàleg, negociació i pacte entre les institucions i les forces 

polítiques catalanes i espanyoles. D’aquesta manera també creuen que és important i 

aposten per l’impuls d’una reforma de la Constitució que ampliï els conceptes 

federalistes, que d’una manera ja té incorporats i que clarifiqui d’una vegada per totes les 

relacions entre les competències de l’Estat i les de les Comunitats Autònomes, 

especialment, en el seu cas, de la Generalitat de Catalunya. I, com han dit en altres 

ocasions, aquesta cursa s’ha de treballar des de les institucions corresponents, tot i que, 
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malauradament, ara es trobin en un carreró sense sortida, del qual només es pot derivar 

un conflicte institucional sense solució si no són capaços tots plegats de dialogar i 

arribar a acords entre les diferents parts. El seu vot avui serà l’abstenció.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, òbviament es sumen a la moció. Recordar 

que no és una simple declaració, sinó que té una voluntat de ser duta a la pràctica i això 

és el que es va aprovar finalment. Aquest tampoc és un tema supralocal, de moment. O 

sigui, de moment i ja ho veuran en un futur. I, en tot cas, demanaria, ja que aquí tenen 

varis representats de Junts pel Sí, doncs també que Esquerra deixi de menjar crispetes i 

es posi a negociar per intentar trobar una solució. 

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que els agradaria recalcar sobre els assumptes que tracta 

aquesta moció, el temps que dediquen els regidors del govern a Alella a aquests temes. 

No són de vital importància per al poble, perquè tenen experts en el Parlament que s’hi 

dediquen. Aquests temes que no són pertinents ocupen als qui estan al govern com a 

regidors molt temps, el qual s’hauria d’emprar per solucionar problemes importants. I si 

els sobra tant de temps per aquests assumptes, que pensin si és possible reduir el treball 

a mitja jornada dels regidors en el govern que treballen “full time” i així estalviarien 

força diners per a la ciutadania del poble.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells s’abstindran. No cal que reiterin els arguments 

de sempre. Només comentar a la Sra. Bloss que no pensa que aquesta moció tregui massa 

temps als regidors de govern. És una moció que està circulant per tots els ajuntaments 

on es pot aprovar i que, segurament, també forma part d’aquesta estratègia “pressing 

CUP” per dir que tenen totes aquestes resolucions els quals continguts són fil per randa 

demandes de la CUP. Simplement que s’abstindran i que quedarà aprovada per aquest Ple.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, respecte de l’aportació de la portaveu del Partit Popular, 

doncs li pot assegurar que, el fet d’aprovar aquesta moció a dia d’avui, una gran ocupació 

no els ha produït. I el temps, ja li diu ell, que no els sobra per poder-se dedicar al govern 
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municipal i a la gestió dels assumptes de l’Ajuntament i del poble. Per tant, si ella valora 

que pot reduir la seva dedicació a aquest Ajuntament, estaran encantats d’acceptar-li, 

però que, en qualsevol cas, ja li pot dir que ells el que fan aquí és donar ple suport a 

aquesta decisió del Parlament de Catalunya, que és, segurament, fins a la data, una de 

les decisions més importants dels últims anys, si no la més important. Que inicia un 

procés, que segurament sí que en un futur, evidentment, els ocuparà, però que els 

ocuparà com a responsables polítics d’aquest Ajuntament per tal d’implementar i posar-se 

al servei del futur govern i el futur Parlament de la futura República catalana.  

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que l’altre dia, quan recolzaven al Sr. Mas, pensava que 

ell estava sol com a alcalde d’Alella quan hi havia 50 alcaldes o 500, no ho recorda, però 

és que va veure una foto que hi havia no sap quants regidors que l’acompanyaven i és tot 

un matí multiplicat per 5 són moltes hores que es poden dedicar a altres coses més 

importants en el poble.  

 

El Sr. alcalde manifesta que segur que sí o no, perquè en aquell moment el que estaven 

fent era donar suport al President de la Generalitat de Catalunya per una imputació, 

s’estalviarà de posar-hi els adjectius, simplement per haver dut a terme un procés 

participatiu, posar les urnes perquè el poble de Catalunya, la ciutadania de Catalunya 

pogués dir quina era la seva voluntat respecte del futur que s’han de donar. Cosa que 

visquessin en un país amb una democràcia plena, segurament en lloc de fer aquells 

processos participatius haguessin pogut fer un referèndum oficial on s’escoltés la veu de 

la ciutadania de Catalunya per decidir el seu futur, sigui el que sigui. Però com que això 

no ha estat possible, doncs en aquest país fan les coses com poden, i allà estaven per 

donar suport al seu President. I no van passar hores extres. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga, i Srs. Font i Garcia-Ossorio; hi vota en contra la regidora Sra. 
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Bloss; s’abstenen de votar-la la tinent d’alcalde Sra. Mans, i els regidors Sra. Marzo i Sr. 

Bardés. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) El regidor Sr. Font manifesta que fa un mes just va presentar unes al·legacions 

perquè, les obres que s’estan fent sobre la Vinícola, primer la caseta està mal 

col·locada i després hi ha una publicitat que està directament sobre la carretera que 

no està al lloc. En tot cas, aquestes al·legacions no han estat respostes encara. La 

caseta s’ha retirat perquè, òbviament, no podia estar on estava, però la publicitat 

segueix allà. La seva pregunta, que de fet seria una bateria de preguntes, en tot cas, 

la primera és: Tenen coneixement que va fer unes al·legacions? La segona: Pensen 

respondre aquestes al·legacions? Tercera: Quan es pensa retirar els cartells atès que 

ja fa més d’un mes que hi són? I quarta: S’ha cobrat per la llicència de col·locar els 

cartells de publicitat privada sobre sòl destinat a verd o a equipaments públics?  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, quan l’empresa que ha de dur a terme aquesta promoció 

immobiliària va instal·lar aquesta caseta sense tenir la preceptiva autorització,  

havien entrat una petició però no tenien aquesta autorització municipal. Cert és que 

el regidor Sr. Font va presentar aquell escrit que va produir que es fes reconsiderar el 

posicionament d’aquella caseta, entenent que, en qualsevol cas, era discutible, però 

que sí que hi havia un fonament en la seva aportació al respecte que, en aquell espai 

verd, encara que no estigués consolidat, possiblement no hi podia ser. Per tant, sí 

que tenen coneixement del seu escrit. En un temps breu, i intentaran que sigui si no 

aquesta setmana la que ve, donar-li una resposta amb fonament jurídic a la seva 

petició. Respecte dels cartells, s'entén per part dels Serveis Tècnics que són 

legalitzables, i, per tant, també en aquesta línia hi haurà una resposta que després el 

regidor Sr. Font podrà discutir o no. I desconeix si s’ha cobrat. És possible que hi 

hagués una autoliquidació. Abans del proper Ple ja li facilitarien aquesta informació i 

li donaran la resposta per escrit a aquestes al·legacions i, si procedeix, doncs 
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s’obrirà l’expedient corresponent pel que fa aquesta instal·lació inicial sense 

l’autorització municipal. A hores d’ara, ja no sabria dir-li exactament des de quan hi 

ha la instal·lació en aquest sòl, com es produeix actualment, que ja té una llicència 

d’obra menor. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que davant de la denúncia que va fer al cap de tres 

dies, donat el caràcter d’urgència, donat que està situat sobre sòl públic, llavors li 

està dient que l’Ajuntament encara no ha obert un expedient sancionador i de 

restabliment de la legalitat urbanística que pertoca? 

 

 El Sr. alcalde manifesta que sí li pot afirmar que a data d’avui, fins on ell sap, no 

l’han obert. 

 

B) La regidora Sra. Bloss manifesta que referent a la modificació de crèdit, si ara no ho 

té és igual, li pot dir en un altre moment, li interessaria la redacció d’estudis i 

projectes d’un import de 3.000 euros, si és quelcom referent a la cooperativa, al 

celler, a Can Jonc? En fi, que li doni més explicacions. 

  

 El Sr. alcalde manifesta que l’explicació se li va donar a la darrera Comissió 

Informativa. Aquests 3.000 euros es destinaran per fer una valoració tècnica de 

possibles aprofitaments de la finca de Can Jonc, situada a la part alta de la 

carretera, a l’alçada del camp de futbol. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que si pot afegir-hi alguna cosa més. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que res més del que li ha dit. 

 

C) El regidor Sr. Bardés manifesta que hi ha qüestions importants al poble, que a 

vegades sembla que es doni una mica d’opacitat a la informació. No sap si estan 

assabentats que la quantitat de robatoris es multiplica setmana rere setmana. Ell 
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detecta que la gent, en aquests moments, té pànic. A la zona baixa estan entrant a 

dojo. El diumenge, a la mateixa hora que estaven entrant a La Serreta, estaven 

entrant a Alella Parc. Hi ha algun motiu pel quan no es doni informació obertament i 

clara? Hi ha alguna raó que hagi de saber o és un protocol? Està establert o hi ha 

alguna cosa? 

 

 El Sr. alcalde manifesta que quant a opacitat li diria que res, perquè precisament 

aquest Ajuntament el que ja va posar en funcionament fa un any és una pàgina en el 

web municipal on abans de 24 hores o al cap de 24 hores, hi ha actualitzat els 

robatoris que es produeixen per barris i per dia, el que són temptatives, etcètera. Per 

tant, la informació al respecte és tota. La gent pot agafar-la allà, i saber en quins 

barris i quins dies s’han produït, i comparar-ho amb els anys anteriors. I, per tant, 

són conscients de la situació actual, que estan en xifres una mica per damunt de les 

de l’any anterior, equiparables a les dels anys 2008-2009. I que es mouran a l’entorn, 

sumant robatoris consumats i temptatives, entre 80 i 90 en tot l’any, distribuïts per 

tot el municipi. Xifres que estan per damunt, entre cometes, dels anys anteriors o 

dels anys que queden al mig, que estaven a l’entorn dels 40 i escaig o 50. I, per 

tant, s’ha produït aquest increment, però que no és nou. Per part de la Policia Local i 

dels Mossos d’Esquadra es fan esforços, però el fet de poder utilitzar els Mossos 

d’Esquadra aquí també depèn, perquè no és una cosa que afecti exclusivament a  

Alella,  sinó que passa en diferents municipis de l’entorn. I, per tant, els recursos de 

Mossos d’Esquadra han d’estar reduïts. Aquestes darreres setmanes i arran dels 

atemptats de París, les unitats especials que anomenen ARRO, que en podien 

disposar d’algun més, doncs ara en disposen de menys perquè hi ha altres àmbits de 

pressió que exigeixen els seus serveis. Però, en són conscients i es posen en la pell 

d’aquests veïns i veïnes que s’han vist afectats i que, evidentment, en un moment 

donat poden sentir aquesta sensació de por, cal intentar objectivar-ho. Aquestes 

dades, tot i que són importants i que no els deixen indiferents evidentment, en 

comparació amb municipis semblants i del seu entorn no són més altes, o molt més 

altes, o fins i tot són més baixes que altres municipis. Que són importants i que cal 
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actuar-hi. I per això estan recuperant el nombre d’agents, però que aquests tres, 

quatre agents més no els comportarà disposar de gaires més efectius perquè la 

cobertura que donaven amb els vint agents, és equivalent, quant a cobriment de 

quadrants o de franges horàries, a la que poden estar donant amb setze. Simplement 

que, amb aquests setze, han de treballar més caps de setmana que no pas com feien 

fins al moment. Que estan a punt, i que van tard, però que abans de final d’any es  

llançarà la licitació d’un sistema de lectures de matrícules. I que això dissuadirà o els 

permetrà respondre més ràpid, o els permetrà després fer una millor investigació. 

Però també és cert que a municipis amb sistemes equivalents continuen afectats pels 

robatoris. I que, per tant, és una cosa de la qual han de ser conscients, que és una 

realitat i que, per tant, l’Administració hi ha de posar més mesures en allò possible, 

però la ciutadania també ha d’intentar posar el màxim de mesures per protegir la 

seva intimitat.  

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que felicitar i agrair tots aquests mitjans que posaran 

de cara a l’any proper. I també agrair el servei de la Policia Local, perquè diumenge 

ell va tenir la visita de lladres i també la de la Policia Local. Va ser un tracte exquisit 

i molt professional. Així que fer aquest agraïment al cos de la Policia Local. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, si us plau, ell demanaria, i ja s’ha 

discutit vàries vegades el tema de la seguretat, que és veritat que les puntes de 

robatoris es donen en el període de novembre desembre. Han parlat sobre la 

vulneració dels drets i l’afectació íntima que té això als veïns, però insisteix que no 

parlin de pànic en el Ple i que treballin els temes una mica més abans de venir. I ell 

també diria que, atès que tenen el Pla de seguretat, que això s’ha acordat que surti 

en el PAM, en el Pla d’Actuació Municipal, facin primer el Pla de seguretat, allà 

discuteixin tot el que hagin de discutir, vinguin, facin reunions i treballin, i, a partir 

d’aquí, que surtin les propostes que hagin de sortir per millorar la seguretat en el 

municipi. Però és la seva responsabilitat política, de tots, no seguir fent “carnassa” 

dels robatoris. No poden estar creant una falsa sensació d’inseguretat. I hi ha una 
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sensació d’inseguretat? Segur, és clar que sí. Els veïns parlen. Òbviament hi ha 

robatoris. És extraordinària? No, no ho és. És exactament la mateixa que en els 

municipis veïns. Per tant, no estan en una situació extraordinàriament particular, 

sinó que és la situació que tenen. L’afronten, és clar que sí. La Policia fa la seva 

tasca i ells han de fer la seva. Però no poden Ple rere Ple venir amb el tema del pànic 

i la por. No és el seu paper. I no dirà això de no demagògia, però, si us plau, aquests 

temes que els portin mastegadets per tal que aquests debats no tinguin lloc. No creu 

que aquest sigui el lloc. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que no està gens d’acord amb el que està dient el 

regidor Sr. Font, que pot dir el que vulgui, que vénen aquí amb demagògia i que no 

vinguin aquí a fer plantejaments i que es preparin els Plens. No sap de què està 

parlant. Que el regidor Sr. Font vagi a parlar amb gent que té pànic, que ell hi ha 

parlat, i ha parlat amb uns quants. I si això és demagògia, doncs que el regidor Sr. 

Font es doni una volteta pel poble i veurà si realment la gent té pànic o no té pànic. 

El que no entén aquesta manera de dir que es preparin les coses. No entén el que li 

està dient, de veritat. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que el que està dient és que ja es va portar una moció 

fa dos mesos, fa tres mesos. Es va dir que això ho parlarien en unes sessions 

extraordinàries del Pla de seguretat i és en aquest fòrum on s’ha de tractar tota la 

informació, precisament. I, com ha dit l’alcalde, i aquí hi està plenament d’acord, 

l’Ajuntament d’Alella és un dels que més dades publica dels robatoris. O sigui, està 

actualitzat al minut. Pocs Ajuntaments de Catalunya tenen aquest servei. I, per tant, 

si mira la pàgina podrà comprovar que aquest any, si bé n’hi ha bastants, és aquella 

tendència absolutament aleatòria que es produeix en aquest municipi. Per això deia i 

l’invitava a preparar i a treballar conjuntament, perquè no té cap problema a discutir 

tot el que s’hagi de discutir, però en el fòrum on pertoca, que és en el de l’elaboració 

del Pla de seguretat per tractar aquest tema. Aquesta és la seva referència. 

Òbviament estan en desacord, enfoquen com volen que sigui el model de poble de 
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maneres diferents i en això segur que no coincidiran. Però sí que l’emplaça a tractar-

ho en el fòrum que pertoca que és en el del Pla de seguretat que ell espera, i aquí ho 

torna a llançar, que espera que això de la lectura de matrícules quedi condicionat a 

veure quines són les mesures més efectives. Perquè gastar-se prop de 120.000 euros 

en una instal·lació de matrícules, quan posteriorment has d’analitzar quines són les 

problemàtiques de seguretat del municipi, és contradictori. Poses la vena abans de 

descobrir la magnitud de la ferida. 

 

 El regidor Sr. Bardés manifesta que els fòrums cadascú elegeix quins són. Ell agafa 

aquest fòrum per dir el que creu que ha de dir. El regidor Sr. Font no li ha de dir a ell 

a quin fòrum ha de dir això, a veure si l’entén. Pot insistir que si les càmeres, i per 

llegir les càmeres, i el que faci falta, per tema de seguretat benvingut sigui. Si al 

regidor Sr. Font, no li agrada, no li agrada a ell, però potser a la resta de gent sí que 

els agrada. I és així. El fòrum, el posa cadascú. Ell ha dit aquí, en aquest fòrum el 

que ha dit, i el regidor Sr. Font no li ha dir que ho digui en un altre fòrum. Així de 

clar. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que el tema és molt important i cal prendre totes les 

mesures que faci falta. Realment només ho pot entendre qui ha estat robat. Ella, a 

casa seva, li han robat dues vegades i dos intents. Justament fa uns mesos van tenir 

el mateix tema i la contestació també era que és demagògia. Però, aleshores, del 

públic van sortir dues persones que van remarcar la importància dels robatoris en el 

poble, sobretot un president de Coma Fosca, li sembla que era. I ella, que viu a Mas 

Coll, doncs també en sap una estona, del que passa allà, i segur que a les altres 

urbanitzacions passa el mateix. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que aquesta moció que es va presentar fa tres 

mesos, la va presentar Gent d’Alella i la CUP la van votar en contra. Aquesta moció el 

que plantejava era que es dotessin d’un Pla local de seguretat. Aquesta moció el que 

plantejava és que aquest Pla local de seguretat es posés en marxa amb una comissió 



38 

 

ciutadana, que participés també en la seva elaboració, per repensar si han de 

començar per unes càmeres o han de començar per una estratègia més global. La 

defensa de les càmeres no estava dintre aquella moció. I celebra que, ells, els donin 

suport perquè el PAM reculli aquell Pla local de seguretat. Li sap greu, però al final 

acaba resultant absurd, perquè el regidor Sr. Font vota en contra fa tres mesos d’una 

moció que ara està demanant que, si us plau, el fòrum on parlar d’això sigui allò que 

ells proposaven en aquella moció. Al·lucinant.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, en qualsevol cas, tenen una reunió pendent del govern 

amb Gent d’Alella per acabar de parlar de les incorporacions de les seves propostes, 

però,  ja li han avançat, que en principi la redacció d’un Pla local de seguretat és 

una de les que incorporen. Per tant, la setmana que ve, i després acabaran fixant el 

moment per trobar-se que els vagi bé a tots dos i acabarien de rematar el tema. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que el que van dir en aquell Ple, i es pot revisar les 

actes, és que no és aquí on han d’entrar a discutir els robatoris, així en fred. Tenen 

un lloc que ho fan internament, però ho fan en l’espai que s’ha de discutir. Ells no 

estaven en contra que es parlés de seguretat, ni molt menys, és clar que sí. No és 

que siguin favorables als lladres, això tampoc ho han dit. Tenen l’empatia suficient 

com per saber la violació íntima que suposa un robatori, està claríssim. I això hi és. 

Però perquè tenen aquesta empatia tampoc no volen crear una situació 

d’extraordinària por en el municipi, un entorn de desconfiança, perquè no és la 

realitat que estan vivint. El seu entorn no és de perill permanent. Per tant, malgrat 

la sensació que hi pugui haver, és que hi ha molts robatoris i quan a algú li roben es 

crea aquesta situació. La situació real que viu aquest municipi no és d’extraordinària 

delinqüència, i no ho és tampoc, i ja ho han repetit moltes vegades, pel tipus de 

robatori que és. És veritat que hi ha robatoris, però el tipus de robatoris només n’hi 

ha hagut dos amb violència en deu anys. Per tant, no estan davant d’un escenari 

extraordinari. I, per tant, no poden entrar en el Ple amb el discurs de la por, i no es 

vol repetir, perquè això ja s’ha discutit en altres Plens, però no poden entrar en el 
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discurs de la por, perquè aquest discurs l’únic a qui beneficia són les empreses de 

seguretat privada i les que es dediquen a tots els temes de seguretat privativa en 

l’àmbit públic. Per tant,  diu al regidor Sr. Bardés, que simplement era un pot afegit 

el que pugui i el que vulgui. I ell l’emplaça novament si vol, i si no vol que faci el 

que li doni la gana, que això es discuteixi a l’entorn on li sembla que pertoca, que sí 

que és tècnic. La decisió final serà política, però la discussió ha de tenir valoracions 

tan tècniques com sigui possible. I ell ho deixa aquí.  

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que, de forma molt breu, i sense ganes d’entrar 

en debat sí que li agradaria contestar al company de la CUP en referència a les 

crispetes que mengen els militants d’Esquerra en el procés. Des d’aquí el Ple 

demanaria una mica de respecte per la militància, en un partit amb 10.000 militants 

al darrera, que fa 85 anys que existeix, d’història, i en el qual ella milita des que té 

divuit anys. I que segur que trobaran una entesa perquè puguin tirar endavant 

aquest procés d’alliberament nacional i que amb aquests comentaris possiblement no 

es trobaran. Volia que quedés constància pública. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que no té cap inconvenient a demanar disculpes per la 

sornegueria si s’ha sentit afectada. Ni molt menys. Tot el seu respecte tant a  ella 

personalment com a la militància del partit al qual pertany. S’ho ha permès, era una 

llicència. No tenia cap tipus de voluntat d’afectar. Li sap greu si això li ha afectat a 

nivell personal. 

 

 La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que a ella personalment no, sinó a la militància. 

Però accepta les disculpes. 

 

D) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que volia fer dues constatacions. Una que 

aquest mes de novembre els cinc membres de l’oposició han fet una petició al 

secretari de l’Ajuntament de cara que emeti un informe respecte la contractació de la 

Sra. Laderas. Per tant, fer aquesta constatació. Per una altra, fer un esment a l’acta 
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del FIVIN que hi va haver aquest mes de novembre. Si no està equivocat, va ser el 

dia 5 de novembre, en el qual, un cop mes, es van assabentar els membres de 

l’oposició, o com a mínim en el seu cas, per la premsa. Malauradament, un acte 

portat pel FIVIN amb la importància que té, i, per qui no ho sàpiga, el FIVIN és la 

Fundació per la investigació del vi i la nutrició, que el que pretén és el foment de les 

DO de Catalunya i que el que busca és donar-hi aquesta vitalitat i força necessària 

perquè puguin créixer i puguin ser econòmicament viables, amb un fort impuls de la 

Diputació. Ells, en l’anterior mandat, quan estaven en el  govern tant la Sra. Xatart 

com en el seu cas, van ser les persones que van aconseguir que portessin aquest 

esdeveniment a Alella. La situació és que un cop més, i això ja no és per parlar amb 

el govern,  sinó que ho parla amb els seus companys i amb el públic assistent, un 

cop més han quedat exclosos de qualsevol invitació, atenció, pensa que cordialitat 

respecte al que hagués estat bé i per la importància que significa per a la DO i per al 

poble d’Alella haver estat en aquest esdeveniment. Una de tantes. Només fer aquest 

esment i deixar-ne constància en el Ple. 

  

 El Sr. alcalde manifesta que, respecte a aquesta segona constatació, aquest 

esdeveniment va ser organitzat per aquesta entitat privada, cert amb el suport de la 

Diputació de Barcelona, i l’organització no va fer aquesta invitació extensiva. 

L’Ajuntament d’Alella, més enllà de donar la benvinguda i poder explicar la seva 

experiència en una de les Meses, no va tenir cap més tipus d’implicació en aquest 

esdeveniment. Potser sí que es podia haver fet extensiu i convocar-los, però, com 

deien, era una activitat en què l’Ajuntament d’Alella, com a tal, no participa de la 

seva organització. 

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que el Sr. alcalde s’equivoca. Com moltes 

altres coses es convida i s’utilitza els mitjans de l’Ajuntament perquè es faci extensiu 

a la gent que pertany a aquest Ajuntament. Quan es parla d’extensiu, no és només 

als membres del govern, sinó els que conformen el Ple. I això, aquesta entitat ho ha 

fet. I això, com altres entitats, ho han fet. I aquest extensiu, malauradament, només 
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es queda en els membres del govern. Ell li fa saber perquè potser aquest concepte 

d’extensiu no el tenen clar i els ho explica perquè ho entenguin. Estaria bé que quan 

alguna entitat fa aquesta extensió, doncs fos efectiva. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que gràcies per l’aclariment sobre la definició d’extensiu. No 

és conscient que en aquest cas ho explicitessin. En qualsevol cas, i ja ho ha 

reconegut, que se’ls podia haver traslladat o donat coneixement d’aquest acte que es 

va dur a terme a l’edifici de l’Alella Vinícola. Si consideren que, possiblement, se’ls 

havia d’haver convidat, intentaran no repetir-ho o fer-los extensives aquestes coses, 

però, repeteix, era un acte organitzat per un ens privat.  

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que si els invita que ho faci, si us plau, amb temps i 

no el mateix dia o dos minuts abans perquè puguin reservar la seva agenda. Gràcies. 

No recorda que el Sr. alcalde hagi respost al primer punt que ha comentat el regidor 

Sr. Garcia-Ossorio. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que, si li permet, si escoltés les declaracions dels seus 

companys, hauria constatat, tal com deia el portaveu del grup de Convergència 

Democràtica, que constatava o donava coneixement en aquest Ple que el cinc 

regidors que en aquests moments estan a l’oposició de l’Ajuntament d’Alella havien 

presentat aquesta petició d’informe al secretari de l’Ajuntament. I que el secretari de 

l’Ajuntament té un termini per poder donar resposta a aquesta petició a través del 

seu informe. 

 

 El Sr. secretari manifesta que previsiblement aquesta setmana emetrà l’informe. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 21 hores 

05 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 


